

## IPZV e.V. | IPO Nationale Bestimmungen - § 12.13 & § 12.14

12.13 In allen Klassen KS, KM, KL, Jugend und Junioren sind verboten:

- Bügelreithalter
- jegliche Zäumungen und Gebisse mit Ober- und/oder Unterbaum mit oder ohne Kinnkette
- Gebisse mit aufziehender Wirkung

12.14 Für die Klassen Jugend und Junioren sind in den Einzelrittprüfungen auf der Ovalbahn (Vorentscheidung und Endausscheidung), in den Passdisziplinen und in der FS4 altersgemäß folgendem zusätzlichem Gebisse und Zäumungen mit Hebel Mechanismus und Kinnkette erlaubt:

- Islandkandare
- Dressurkandare mit Unterlegtrense
- Pelham mit zwei Zügeln
- gebisslose Zäumungen

In den Dressurprüfungen gelten die Gebissregelungen entsprechend der Prüfungsbeschreibungen in den Nationalen Prüfungen der IPO.

---

## IPZV e.V. | IPO National Rules - § 12.13 & § 12.14

12.13 In all classes KS, KM, KL, Youth and Juniors the following are prohibited:

- Leveler noseband
- Any bridle or bit with hanging cheeks/lower shanks, with or without curb chain.
- sliding gag bits

12.14 For the Youth and Junior classes, the following additional bits and bridles with a lever mechanism and curb chain are permitted in the individual riding competitions on the oval track (preliminary and final), in the pace disciplines and in FS4 according to age:

- Icelandic curb bit
- Dressage curb bit with double bridle
- Pelham with two reins
- Bitless bridles

In the dressage tests, the bit regulations apply in accordance with the test descriptions in the National Tests of the IPO.